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Referat 02 fra møde i KFS- udvalget, afholdt den 16.9. - 2019, kl. 17:00 -18:00 i vores lokaler i 

Beboerhuset. 

Deltagere: Ruth, Bent, Karin, John, Dan og Sven Erik 

Følgende dagsorden: 

1. Puljeansøgninger, 2, stk. 

2. Høringssvar vedr. kommunens Kultur og Fritidspolitik 2020 – 2023 (status) 

3. Høringssvar vedr. Biblioteksplan (status) evt. drøftelse ang. bibliotek i Strandgade. 

4. Hvad sker der med lokalerne i Brobergsgade? 

5. Meddelelser. 

6. Nyt fra undergrupper. 

7. Eventuelt. 

Ad. 1. Der er fremsendt 2 puljeansøgninger til behandling: 

1. Den første puljeansøgning er indsendt af foreningen Kulturbroen Folkloric, med temaet 

Jungletrommer og dans for børn. Der ansøges om kr. 4.400,00 af Lokaludvalgets 2019 pulje 

til afholdelse af et arrangement for vuggestuebørn og børnehavebørn i forbindelse med Spil 

Dansk Ugen den 31.10 Formålet er at skabe glæde og samvær. Udvalget er ikke i tvivl om at 

det er bydelsrelateret og lokalt forankret. Men da ansøgeren tidligere har ansøgt, 

anbefaler udvalget ikke at støtte denne ansøgning. Afslaget begrundes med, at ansøgeren 

tidligere har fået støtte til samme slags aktivitet. Det fremgår således af lokaludvalgets 

retningslinjer for støtte, at lokaludvalget ønsker at styrke mangfoldigheden på 

Christianshavn og derfor kun undtagelsesvis yder støtte til aktiviteter, der tidligere har 

modtaget støtte fra lokaludvalget.   

 

2. Hounted House i Christianshavns Beboerhus. Halloween Horror Committee/Christianshavns 

Beboerhus, ansøger Lokaludvalget om kr. 42.000,00 af lokaludvalgets 2019 puljemidler, til i 

3 dage fra den 31.10. til den 2.11. til at forvandle Christianshavns Beboerhus til et 

.spøgelseshus. Der vil være diverse arrangementer som har med temaet at gøre og der 

forventes et deltagerantal på ca. 200. Der kalkuleres med entreindtægter. Udvalget 

anbefaler at en støtte af projektet på kr. 10.000,00 eksklusiv forplejning og honorar, da 

vi finder arrangementet både fornyende, dialogskabende og bydelsrelateret.  

Sven Erik orienterede om at sekretariatet havde afvist en ansøgning om et filmprojekt på 

Refshaleøen med begrundelse om at ansøgeren ikke har bopæl på Christianshavn. FU har accepteret 

anbefalingen.  

Ad. 2. Udvalget høringssvar vedr. Kultur- og Fritidspolitik i København 2020 -2023 blev stor set 

godkendt uden bemærkninger, den eneste sætning der blev foreslået slettet, var vedr. de tomme 

lokaler i Brobergsgade, da der er kommet melding fra kommunen om brug af lokalerne til ungehus.  

Ad. 3. Høringssvaret vedr. Biblioteksplan, som var et flot og gennemarbejdet oplæg blev godkendt, 

med stor ros til indhold. Der var en enkelt vedr. at der var skrevet om nedslidte lokaler, hvilket en 

fra CLU ikke var helt enig i. Herudover var der peget på utryghed grundet manglende bemanding. 

Vi havde herunder en principiel drøftelse vedr. forslaget ang. biblioteksplaner i Strandgade i 

Gammel Dok hvor der er ca. 3000 m2 der kan bruges til nyt bibliotek. Der ligger nogle fantastiske 

muligheder, med gode lokaler og vandudsigt. Der er mange muligheder netop i denne bygning. Vi 
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drøftede lidt de trafikale forhold i forhold til det nuværende bibliotek. Der bliver længere for 

nuværende brugere og kortere afstand for andre. Planerne for Papirøen eksisterer endnu, men p.t. er 

der ingen der taler om mulighederne, så her afventer vi.  

Vi spørger FU om mulighederne for kontakt til staten om mulighederne for at leje lokalerne og til 

hvilken pris.  Der gives en kort orientering på det kommende CLU-møde.  

Ad. 4. Ruth orienterede om at hun havde været til møde nede i børnebyen vedr. lokalerne i 

Brobergsgade. Planenerne for huset er nu, at der er afsat kr. 1 mil. til istandsættelse og så er det 

meningen at huset skal bruges til opsamling af unge der ikke har nogle fritidsaktiviteter efter 

skoletid. Det er meningen at det er de unge der fremkommer med ønsker til hvad de vil bruge huset 

til. Det kan f.eks. være musik, edb m.m.  

Dan sagde at tidligere var ønsket f.eks. knallertværksted, men finder det positivt at huset benyttes til 

unge og ikke bare sættes til salg af kommunen. Men der skal nok kigges på længere åbningstider 

f.eks. fra 15:00 til 22:00. 

Alle støttede op om projektet og finder det særdeles positivt, da det netop er sådanne tiltag der har 

været efterspurgt længe.  

Ad. 5. Vi havde ikke mulighed for at sende repræsentanter til det af kommunes planlagte ungemøde 

den 3.9. 

Vi har skrevet indlæg til Christianshavneren vedr. KFS-gruppens arbejde, med håb om at 

interesserede ville melde sig til arbejdsgruppen. Men der har desværre ikke været respons. Ruth har 

måske en kandidat der kunne være interesseret.  

Dan orienterede fra brugermødet om HAL C. Der er kommet en ny kontaktperson i stedet for 

Torben, han hedder Rune. Dan havde lidt problemer med Rune vedr.et tidligere referat, da al kritik 

var udeladt og det ønskede Rune ikke at indskrive. Det er jo den eneste måde vi kan udtrykke at der 

er noget galt.  

Man føler sig desværre magtesløs, for hver gang der foreslås nye tiltag eller forbedringer, så bliver 

der svaret at der skal spares.  

Der er stadigvæk kritik vedr. manglende bemanding, da der sker ting og sager og også stor utykhed, 

tillige med at der går længere tid vedr. oprettelse af mangler.  

Der lægges op til at brugerne skal være behjælpelig med opsyn, hvilke alle syntes er en dårlig ide´.  

Herudover var det blevet oplyst at der havde været en hjemløse lejr i nærheden af hallen, hvor også 

nogle faciliteter i hallen var benyttet. Dette problem ser ud til at være løst. 

Ruth spurgte vedr. åbningstider. Dan lovede at undersøge dette og vende tilbage. 

Ad.6. Intet. 

Ad.7. Intet. 

For referat: Sven Erik 


